

Referat af møde i spejderchefkredsen - nr. 4. 2014

Tid: Torsdag d. 20. november kl. 16.00 til 19.30. Vi spiser ca. kl. 18.00

Sted: Århus Ungdommens Fællesråd, Sct. Nikolaus Gade 2, 8000 Århus C.

Til stede: Niels Dam, David Hansen, Karin Bræmer Hoffmann, Christina Palmstrøm, Tim Riediger, Kathrine Færløv Christensen, Morten Højbjerg Jacobsen

Afbud fra: Michael Seeberg, Thomas Kirkeskov, Birgitte Meisner Nielsen, Annesofie Bjerre, Wiebke Ernst og Charlotte Bach Thomassen

Dagsorden:

<u>Tid</u>	<u>Punkt</u>		<u>Ansvarlig</u>
16.00	<u>1. Godkendelse af dagsorden</u>	Til godkendelse	Christina
	Dagsordenen blev godkendt med følgende punkter til tilføjelse under eventuelt: Folkemødet og spejderchefdøgnet		
	<u>2. Godkendelse af referat fra mødet i København d. 2. september 2014</u> <i>Referat findes i dropbox under møde 02.09.14</i>	Til godkendelse	Christina
	Referatet blev godkendt		
16.10	<u>3. Kommunikationsstrategi – temadrøftelse</u>	Temadrøftelse	David
	Spejderchefkredsen ønsker at skærpe den fælles forståelse af spejdernes mission og agenda i samfundet. Herunder betydningen af visionen "Alle skal have en ven, der er spejder". Denne opgave vil også blive behandlet på Spejderchefdøgnet. Folkemødet 2015 arbejdsgruppen opfordrer til, at vi i god tid bliver klar over, hvilke temaer vi ønsker at deltage i under mødet. Dette skal gerne have sammenhæng til vores mission og agenda i samfundet. Derfor blev der på mødet formuleret fire temaer, der blev givet videre til arbejdsgruppen bag Folkemødet. De fire temaer havde hovedoverskriften involvering og engagement :		

	<p>1) Unge skal udvikles i tillidsfulde fællesskaber Mens konkurrenceretorikken buldrer derudaf, er vi måske ved at smide Danmarks største konkurrenceevne over bord. Spejdernes metoder viser, hvordan unge kan udvikles til at gøre deres bedste til innovationskraft og samarbejde gennem udfordringer i tillidsfulde fællesskaber og konkurrence uden tabere. Hvordan kan vi bruge denne tilgang endnu bredere i Danmark til at udvikle fremtidens generationer? Yderligere stikord: Udfoldelse af spejdermetoden, betydningen af et arbejde båret af engagerede frivillige ledere.</p> <p>2) Unges lederskab og aktive samfundsansvar Hvilke aktører vil sammen med os sætte fokus på at opdrage fremtidens generationer til, allerede som unge, at tage aktivt lederskab og samfundsansvar? Vi ønsker at opstarte nye partnerskaber omkring unges lederskab og skaberkraft.</p> <p>3) Nye demokratiske samtaleformer Hvordan kan vi lade os inspirere af de idébetonede børne-og ungdomsorganisations metoder til at skabe bedre demokratiske samtaler? Vi mener at nogle af de samtaleformer, vi kender fra fx spejderbevægelsen, kan bruges til at finde nye løsninger på samfundets komplekse problemstillinger. Vi vil derfor sammen med interesserede fra de offentlige, private og frivillige sektorer samskabe løsninger på konkrete problemstillinger for at vise, hvordan nye samtalerammer kan muliggøre nye løsninger.</p> <p>4) Vores løfte til samfundet Hvad er det, vi som foreninger bidrager med i samfundet? Hvad er det, vi lover at bidrage med, når nu vi som foreninger hævder, at vi gør en forskel? Vi ønsker at opstarte dialoger om folkeoplysning, demokratisk dannelse og skaberkraft i samfundet.</p> <p>David er fremadrettet kontaktperson til Folkemødearbejdsgruppen.</p>		
17.00	<p><u>4. Fremmøde på spejderchefmøderne</u> Citat fra forretningsordnen: <i>"Formanden leder møderne. Spejderchef/formandskredsen er beslutningsdygtig, når 4 korps er tilsted. DDS og KFUM-spejderne skal være blandt de 4. Beslutninger træffes i enighed."</i></p>	Til beslutning	Christina
	<p>KFUM-spejderne inviterede til, at vi diskuterede spejderchefkredsens møders rolle. Hvis spejderchefkredsen er et koordinerende forum, ønskede de at prioritere kun at have én repræsentant med om bordet ved møderne.</p>		

	<p>DDS, David: afventer drøftelsen på Spejderchefdøgnet om hvilken form og hvilket indhold, kredsens arbejde skal have.</p> <p>DBS: Istemmer DDS.</p> <p>Spejderchefkredsen skal træffe strategiske beslutninger om at igangsætte fælles projekter og nedsætter andre til at koordinere og føre projekterne ud i livet.</p> <p>Evt. kunne man afholde orienterende møder i Spejderchefkredsen på Skype og udviklingsmøder fysisk.</p> <p>Konklusion: Der blev ikke truffet beslutning på dette møde, men ovenstående fungerer som oplæg til større debat på Spejderchefdøgnet, hvor rammerne om kredsens arbejde skal drøftes.</p>		
17.05	<p><u>5. Orientering fra komitémødet</u></p> <p><i>Projektforberedelse til den store komité primo marts 2015.</i></p>	Til orientering	David
	<p>Prinsessen har inviteret til møde på Amalienborg primo marts 2015. Det første møde i arbejdsgruppe, der skal udvikle indhold til mødet er mandag d. 24. november. Der er fundet repræsentanter fra DDS, KFUM-spejderne og De grønne pigespejdere.</p> <p>Der er desuden udpeget en konsulent fra hvert af de tre korps, som står til rådighed for arbejdsgruppen. Sidst men ikke mindst er der bevilget penge til ansættelse af en proceskonsulent, der kan hjælpe med at skærpe og kvalificere arbejdet frem mod marts.</p> <p>Arbejdsområdet skal drøftes yderligere på Spejderchefdøgnet.</p>		
17.15	<p><u>6. Orientering om Nordisk Spejderkonference 2018 i Danmark</u></p> <p><i>Udsat fra sidste møde.</i></p>	Til orientering	Christina
	Indsatsen på konferencen koordineres af PFD og Danish Scout Council		
17.20	<p><u>7. WOOP app</u></p> <p><i>Samarbejdet med de nordiske spejdere, herunder budgetoplæg til beslutning. Bilag ligger i Dropboxen</i></p>	Til beslutning	David

	<p>Ved nordisk spejderkonference var de andre nordiske spejderkorps meget begejstrede for WOOP-app'en.</p> <p>Der var forskellige spørgsmål og kommentarer til oplægget:</p> <p>Kommentarer:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hvem står bag oplægget? • Savner et konkret oplæg med en indstilling • giver budgetforøgelsen en udvikling af WOOP i sin eksisterende form eller udelukkende i den udvidede form? • Der blev mindet om at budgettere med de udgifter, der på Spejderchef-kredsmødet i 2013 blev vedtaget. Sydslesvig bærer ikke nogen økonomisk byrde heri. • Rigtig godt at få andre landes spejderkorps med, men det skal ikke finansieres af danske spejderkorps • Forslag om at udvikle WOOP i engelsk version udelukkende • Kunne der være en indtægtsmulighed? Fx via reklamer indlagt i app'en? • Vær opmærksom på brugen udelukkende af "scouting"-terminen, Alt materiale om woopen skal nævne både scouts and guides hele vejen igennem • Woop'en blev brugt aktivt på Folkemødet forrige år og skal bruges igen i 2015. <p>Konklusion:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Korpsene skal ikke bruge penge på at drifte produkter langt ud i fremtiden, så oplagt at finde andre finansieringsmuligheder. • Spejderchefkredsen vil gerne tilbyde app'en til andre spejderkorps i verden både scouts og guides • Spejderchefkredsen er åbne for at dele app'en med andre lande, men modtagerne må selv finansiere det • Undersøg muligheden for at fundraise de 200.000 kr. • Hvis der skal bruges flere penge end de 200.000kr skal det indstilles særskilt • David er spejderchefkredsens kontaktperson til woop-gruppen 		
17.40	<p><u>8. Spejderdagen 2015</u></p> <p>– beslutning om at give 2014-materialet en revival i 2015</p> <p>– beslutning om at genoplive 2014-arbejdsgruppen og bede de korps, hvis repræsentant ikke tager en tørn mere om at finde en ny ASAP</p>	Til beslutning	Christina

	<p>– beslutning om budget 2015 (det indstilles, at man går frem efter budgettet i 2013, dvs. 100.000 kr. fordelt efter den sædvanlige fordelingsnøgle).</p> <p>– beslutning om, at Spejdernes Lejr 2017 varetager opgaven i 2016 og 2017</p> <p>– beslutning om at arbejde hen imod et fast samarbejde om Spejderdagen og etablering af et stående udvalg, der har sin første spejderdag i 2018.</p>		
	<p>Spejdernes lejr vil gerne påtage sig opgaven med at udvikle aktiviteter til Spejderdagen i 2016 og 2017. Arbejdsgruppen fra 2014 er blevet spurgt, nogle vil gerne fortsætte og andre takker sig.</p> <p>Konklusion:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Alle indstillinger til beslutning blev tiltrådt • Christina Palmstrøm meldte sig som kontaktperson til gruppen • Der er behov for, at materialet er færdigt og tilgængeligt for grupperne 1. marts. • Arbejdsgruppen kommunikerer samtidig ud i januar ud i alle korpserne. 		
17.50	<p><u>9. Valued Based leadership</u></p> <p><i>Status på projektet Value Based Leadership i DK (fra den fælleskorpsslige ledertræningsgruppe).</i></p>	Til orientering	
	Konklusion: Projektet er lukket siden sidst og er sat på pause på ubestemt tid.		
18.00	<u>Spisning</u>		
18.45	<p><u>10. Orientering fra Spejdernes Lejr 2017</u></p> <p><i>Orientering om image undersøgelsen, som er omtalt i Entrepriseforfatteren. Bilaget er efter mødet blevet lagt i Dropbox.</i></p>	Til orientering	Grete Fristrup
	<p>Grete Fristrup orienterede om status på hovedudvalgsformænd, hvor der stadig mangler seks:</p> <p>Event og spejderånd: mangler to</p> <p>Kommunikation: mangler en</p> <p>IT: mangler en</p> <p>Regnskab: mangler en</p>		

	<p>Økonomi og regnskab står endnu uden, men det afventer beslutning om organisering</p> <p>Partnerskabsudvalg har afsluttet sit arbejde og lukker ned</p> <p>Sønderborg kommune har sat 37 mio af. Der er ansat en projektleder i kommunen, som er tilknyttet Spejdernes Lejr</p> <ul style="list-style-type: none"> • SLs tilknytning til SAF på korpskontoret: foreningen Spejdernes Lejr er associeret medlem i SAF og køber ydelser pr. time. Der bliver først på længere sigt behov for medarbejdere. • Spejderchefkredsen udarbejder en kommunikationsstrategi med input fra Spejdernes Lejr. Hvad er spejdernes fortælling i samfundet? I SLs bagland må der meget gerne reflekteres over, hvad de kan bidrage med. Lejrledelsen kan med fordel inviteres med om bordet. • SL skal inviteres med på Årsmødet første weekend i marts. • 10 mio. i fundraising til SL er realistisk. Fundraisinggruppen har behov for at skabe sig et overblik over, hvilke fonde der er blevet søgt, så man ikke søger de samme steder. Efter årsmødet kontaktes SL med oplysninger på de relevante kontaktpersoner. • Udvalget politik og identitet vil gerne spørge deltagerne i en undersøgelse forud for lejren, hvad der skal til, for at de får en fantastisk lejroplevelse. Udvalget vil gerne følge op efter lejren og spørger til, om de enkelte korps har andre spørgsmål, som det kunne være relevant at stille ved samme lejlighed. Alternativt kunne der iværksættes en undersøgelse på fælleskorpsligt niveau, som SL kunne inviteres med ind i. Svar meldes tilbage til hovedudvalgsformændene. • Referater af møder i SLs bestyrelse deles med bestyrelserne i de respektive korps. Sendes til generalsekretærene, som sørger for at sende videre. • Samtlige medlemmer af SLs bestyrelse har tilkendegivet, at de stiller op igen, når der er valg til bestyrelsen næste år. Der tænkes dog stadig i at sikre kontinuiteten i SL-bestyrelsen, så der ikke pludselig mangler folk, hvis nogen trækker sig i utide • Temaer for lejren meldes ud i foråret 2015. Her fremlægges også de første budgetter. 		
19.05	<u>11. Danmarksudfordringen</u>	Til orientering	David

	Konklusion: David lægger dokumentet i Dropboxen eller sender det rundt pr mail. Herefter vurderer Spejderchefkredsen, om ideen skal gives videre til Spejdernes lejr.		
19.10	<u>12. Brev til Marianne Jelved</u> <i>Er der kommet svar?</i>	Til orientering	Morten
	Nej, der er endnu ikke kommet et svar		
19.15	<u>13. Eventuelt</u>		Christina
	Spejderchefdøgnet <ul style="list-style-type: none"> Døgnet er opbygget om to temaer: kommunikation/mission & samarbejdsformer for det danske spejderarbejde Der er behov for at få eksterne folk til at facilitere og kvalificere debatterne med fokus på kommunikation og samle op på konklusionerne bagefter. Det kunne være konsulenter fra korpserne eller DUF-ansatte for at finde en mere uvildig. Der er ikke sat budget af til at finansiere døgnet. Gruppen har mandat til at planlægge inden for rimelighedens grænser. KFUM-spejderne ønsker, at weekenden fremadrettet flyttes til en anden dato, fordi der kolliderer med en stor lederudannelsesweekend. Husk: <ul style="list-style-type: none"> Folkemødet skal på dagsordenen på samtlige møde i Spejderchefkredsen fremover Årsmødeplanlægning: der er første møde d. 27. november Niels Dam opdaterer listen over arbejdsgrupper nedsat af spejderchefkredsen – uploades i dropboxen 		

	<ul style="list-style-type: none">• Opdatering af forretningsordenen for Spejderchefkredsen: der skal findes en wordudgave af dokumentet, så det kan rettes til• Hvad skal der til, for at der kan træffes en beslutning i Spejderh efkredsen? De grønne pigespejdere arbejder på at udvikle en in dstillingsskabelon		
--	--	--	--

Referat: Chefkonsulent Karen Balck Sørensen, De grønne pigespejdere